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Resumé:  

Islamic finance is witnessing a tremendous development in recent times, given the need for an 

alternative financial system that is transparent and ethical. Hence, the Islamic financial system 

offers different models of Shariah-compliant financing, especially after the recent global financial 

crisis caused financial stagnation and paralysis. In this context, the role of Islamic finance is not 

limited to Islamic banks, but also to insurance or takaful insurance, Islamic financial markets, 

Islamic Central Bank, and other Islamic financial institutions. We also recall that the spread of 

this system was not limited to the Islamic countries only, but rather to the European countries and 

developed in particular. In this context, Malaysia has in turn defined the Islamic financial system 

as a parallel system to its traditional financial system, where it has applied the Islamic financial 

industry in several stages to this day. Malaysia is a strong example of the possibility of applying 

the Islamic financial system and making it either an alternative to or complementary to the 

traditional system, which opens the way for many countries and economies to compete for the 

application of this system based on Islamic law. 

Les mots clés: Islamic Financial System, Islamic Banks, Global Financial Crisis, Malaysia 

 

 

mailto:govakoof@yahoo.fr
mailto:dr-bouhafs@hotmail.fr


 

  

 

حاكمي بوحفص، نحو تطبيق نظام مالي إسلامي في ظل الأزمة المالية العالمية . د.دراعو عزالدين، أ. ط د
 

 JFBE 363مجلة اقتصاديات المال والأعمال 

. 

. 

. 

. 

. 

. 

 

 

 

 

 



 

  

 

حاكمي بوحفص، نحو تطبيق نظام مالي إسلامي في ظل الأزمة المالية العالمية . د.دراعو عزالدين، أ. ط د
 

 JFBE 364مجلة اقتصاديات المال والأعمال 

 

1.  

2.  

 

3. 

1.  

2. 

 

3. 

 



 

  

 

حاكمي بوحفص، نحو تطبيق نظام مالي إسلامي في ظل الأزمة المالية العالمية . د.دراعو عزالدين، أ. ط د
 

 JFBE 365مجلة اقتصاديات المال والأعمال 

4. 

 

5. 

 

6. 

 

7. 

 

. 

. 

. 

. 



 

  

 

حاكمي بوحفص، نحو تطبيق نظام مالي إسلامي في ظل الأزمة المالية العالمية . د.دراعو عزالدين، أ. ط د
 

 JFBE 366مجلة اقتصاديات المال والأعمال 

. 

. 

. 

. 

. 



 

  

 

حاكمي بوحفص، نحو تطبيق نظام مالي إسلامي في ظل الأزمة المالية العالمية . د.دراعو عزالدين، أ. ط د
 

 JFBE 367مجلة اقتصاديات المال والأعمال 

. 

. 

 

 

 



 

  

 

حاكمي بوحفص، نحو تطبيق نظام مالي إسلامي في ظل الأزمة المالية العالمية . د.دراعو عزالدين، أ. ط د
 

 JFBE 368مجلة اقتصاديات المال والأعمال 



 

  

 

حاكمي بوحفص، نحو تطبيق نظام مالي إسلامي في ظل الأزمة المالية العالمية . د.دراعو عزالدين، أ. ط د
 

 JFBE 369مجلة اقتصاديات المال والأعمال 

يعتمد

. 

. 



 

  

 

حاكمي بوحفص، نحو تطبيق نظام مالي إسلامي في ظل الأزمة المالية العالمية . د.دراعو عزالدين، أ. ط د
 

 JFBE 370مجلة اقتصاديات المال والأعمال 

. 

. 

. 



 

  

 

حاكمي بوحفص، نحو تطبيق نظام مالي إسلامي في ظل الأزمة المالية العالمية . د.دراعو عزالدين، أ. ط د
 

 JFBE 371مجلة اقتصاديات المال والأعمال 

. 

 

 

 

 

 

 

 

 

. 

. 



 

  

 

حاكمي بوحفص، نحو تطبيق نظام مالي إسلامي في ظل الأزمة المالية العالمية . د.دراعو عزالدين، أ. ط د
 

 JFBE 372مجلة اقتصاديات المال والأعمال 

. 

. 

 

 

 

 

 

 

 

Financial Sector Master Plan

 



 

  

 

حاكمي بوحفص، نحو تطبيق نظام مالي إسلامي في ظل الأزمة المالية العالمية . د.دراعو عزالدين، أ. ط د
 

 JFBE 373مجلة اقتصاديات المال والأعمال 

 

 

. 

. 

. 

. 

. 



 

  

 

حاكمي بوحفص، نحو تطبيق نظام مالي إسلامي في ظل الأزمة المالية العالمية . د.دراعو عزالدين، أ. ط د
 

 JFBE 374مجلة اقتصاديات المال والأعمال 

. 

. 

. KIE Publication

2. 2006 

. 

. 

. 

. 

. 

. 

. 

. 

. 

. 

 


